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Opening en vaststelling agenda  

 

Een lid was afwezig. De overige zes leden, de algemeen secretaris en drie medewerkers van het 

secretariaat van het NCad waren aanwezig.  

 

Aan de agenda worden twee punten toegevoegd: 

- Terugkoppeling NC bijeenkomst van 4 december in Brussel. 

- Verzoek van vakblad Biotechniek om NCad adviezen samen te vatten en voor publicatie aan te 

bieden aan de Biotechniek. 

 

 

Mededelingen  

Bijeenkomst met Eurogroup for Animals:  

De voorzitter heeft samen met een medewerker van het secretariaat gesproken met de directrice 

van Eurogroup om in het voorjaar van 2016 een internationale bijeenkomst te organiseren. In 

eerste instantie was het de intentie van Eurogroup om samen met het ministerie van Economische 

Zaken tijdens het Nederlandse voorzitterschap een conferentie te organiseren. Echter de 

prioriteiten die Nederland heeft gekozen voor de invulling van het Nederlandse Voorzitterschap, 

liggen niet op het terrein van dierproeven. De voorzitter heeft daarover richting het ministerie van 

Economische Zaken zijn teleurstelling al uitgesproken. Er werd gesproken over wenselijkheid om 

een derde partij te betrekken zoals bijvoorbeeld FELASA en om naast inhoudelijke aspecten vooral 

ook de aandacht te richten op beleid en politiek. Afgesproken is dat na consultatie met de 

achterban op korte termijn verder zal worden gesproken. Zodra er meer concrete plannen 

voorliggen zal de voorzitter hierover de staatssecretaris van Economische Zaken informeren.  

 

Tijdelijke capaciteitsuitbreiding van het NCad 

Er hebben gesprekken plaatsgevonden met een aantal kandidaten. Er zal een expert worden 

gekozen die voor de komende periode een bijdrage levert aan de totstandkoming van adviezen van 

het NCad. Deze capaciteitsuitbreiding is voor een jaar waarbij de toegevoegde deskundige op basis 

van gelijkwaardigheid  zal deelnemen aan discussies en besluitvorming van het NCad.  

 

Vraag uit IvD 

Vanuit een IvD vergadering kwam de vraag naar voren wie een adviesvraag richting het NCad kan 

stellen. Hierover zal tijdens de bijeenkomst van het NCad met vertegenwoordigers van IvDs op 14 

januari verdere uitleg worden gegeven. 

 

Verzoek namens Poolse NC 

In Polen worden jaarlijks zo’n 50 (purpose-bred) honden gebruikt voor dierproeven voor veterinair 

onderzoek. Onderzoekers zouden vanuit 3V-oogpunt gebruik willen maken van patiënt-dieren (die 



 
  
 
 

  
 

Datum 

December 2015 

 

 

 

 

  

 

Pagina 2 van 4 

 

lijden aan de te onderzoeken aandoening), met schriftelijke toestemming van de eigenaar, 

waardoor het aantal benodigde labhonden zou kunnen halveren. Het NCad heeft een informeel 

verzoek om advies ontvangen in dezen, in ogenschouw nemend dat de wettelijke eis slechts 

purpose-bred honden toestaat. Er zal vanuit het secretariaat een antwoord richting het Poolse NC 

worden geformuleerd. 

 

Terugkoppeling NC bijeenkomst van 4 december in Brussel 

Van de 28 lidstaten waren vertegenwoordigers van 18 lidstaten aanwezig bij de NC bijeenkomst 

georganiseerd door de Europese Commissie. Een aantal landen blijkt nog geen NC te hebben en elk 

land met een NC heeft het NC anders georganiseerd. Bijna ieder land heeft de inbedding en de 

bemensing daarvan ondergebracht bij een ministerie. Voorgesteld werd dat de NC’s een maal per 

jaar zullen vergaderen. De voorzitter licht kort toe welke onderwerpen tijdens die dag aan de orde 

zijn gekomen en wat een eventueel vervolg kan zijn. Er is onder andere gesproken over de ‘topics 

van concern’ en aangegeven vanuit de Europese Commissie dat er behoefte is aan een volledige 

inventarisatie van ‘topics van concern’ door alle NC’s. Hiermee wordt voortgeborduurd op de 

uitkomst van de door het NCad georganiseerde workshop in oktober. Het NCad is van plan het 

initiatief te nemen om wellicht twee van deze topics uit te werken en zal in gesprek met de 

Europese Commissie vaststellen op welke wijze ze ondersteunend een rol kan gaan spelen.  

 

Actielijst 

De acties worden kort besproken. Het rapport over Synthesis of Evidence is naar enkele externe 

experts rondgestuurd die vervolgens input hebben geleverd. Aan de hand van hun input zal een 

volgende versie met track changes in de januari vergadering worden besproken. Het voorliggende 

rapport kan meer gezien worden als een white paper en wellicht als zodanig als input gebruikt 

worden voor het opstellen van een internationale Code of Practice (CoP). 

 

Verslag vorige bijeenkomst 

Het verslag is aangepast, waarna het wordt goedgekeurd. 

 

Advies Adoptieregeling 

De maatschappelijke consultatie heeft plaatsgevonden op 27 november en was druk bezocht door 

zeer verschillende maatschappelijke organisaties. De trekker van het advies geeft een korte 

toelichting wat er tijdens de maatschappelijke consultatie is besproken. In de twee werkgroepen, 

die zich buigen over de CoPs voor niet-humane primaten, honden en katten is positief gereageerd 

op het verloop van de maatschappelijke consultatie en de constructieve bijdragen van de 

aanwezige partijen. Direct na afloop van de maatschappelijke consultatie werd een manifest 

uitgedeeld door een van de organisaties. Geconstateerd wordt dat de inhoud van het manifest niet 

in lijn is met hetgeen het NCad in de twee werkgroepen heeft besproken en als adviesrichting al 

voor ogen had. 

Het voorliggende concept advies wordt inhoudelijk besproken waarbij het kostenaspect nog nader 

zal worden uitgewerkt en de gedachten van de ketenbenadering verder vorm zal worden gegeven. 

Het document zal zich toespitsen op niet-humane primaten, honden en katten, echter wel 

benoemen dat de adoptiegedachte ook op meerdere diersoorten van toepassing kan zijn.  

 

Advies Pijn bestrijding 

De trekker van het advies licht toe waarom een CoP van belang is en hoe in het veld tegen pijn aan 

wordt gekeken. Scholing is daarbij een belangrijk aspect. Hiervoor is een enquête uitgevoerd 

waaruit een aantal concrete suggesties zijn gekomen. Details van deze enquête, waaronder de 

omvang van de ge-enquêteerden, zal nog worden toegevoegd aan het advies. Het concept advies 

wordt besproken en in hoofdlijnen overgenomen, waarbij nog wel aandacht nodig is voor de 

uniforme presentatie van de adviezen. Daarbij is het van belang dat de aanbevelingen meer 
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zichtbaar zijn in het advies. Om de CoP makkelijk toegankelijk te maken zal er tevens een 

infographic worden geproduceerd, die in de laboratoria kan worden opgehangen.  

Het NCad zal deze CoP niet zelf gaan onderhouden, maar wel de behoefte aan actualisering kunnen 

bewaken.  

Aangezien het onderwerp pijnbestrijding ook elders in Europa van belang wordt geacht zal het 

NCad dit in Europees verband gaan bespreken. Een volgende stap zal zijn om de internationale 

kennisexperts te identificeren. 

 

Advies Dataopslag deel II 

De trekker van het advies geeft een toelichting. Het gegevenspakhuis zal een belangrijke rol 

krijgen om indicatoren goed in kaart te kunnen brengen. Indicatoren zijn zowel kwalitatieve als 

kwantitatieve parameters die zowel inhoudelijk als procesmatig inzicht geven. Tevens dient de 

haalbaarheid van de indicatoren in kaart te worden gebracht. In een bijlage zal beschreven worden 

wat met de invulling van de drie V’s wordt bedoeld en welke stappen op dat gebied al genomen 

zijn. 

Over de operationalisering zouden enige gedachten in het advies kunnen worden opgenomen. Wel 

moet ervoor gewaakt worden dat het advies daardoor niet te omvangrijk wordt. Er zou kunnen 

worden volstaan met het benoemen van voorbeelden waarbij nog geen verbinding tussen de 

verschillende gegevens is gemaakt en waar dat wel wenselijk zou zijn. Aangezien er veel beweging 

is op het vlak van gegevensbeheer en de mogelijkheden daarvan zal in de aanbevelingen worden 

opgenomen dat het gegevenspakhuis niet statisch moet zijn, maar zich moet kunnen door 

ontwikkelen. 

Op 14 januari vindt de maatschappelijk consultatie over dit onderwerp plaats. 

 

Instantie voor Dierenwelzijn (IvD) 

Op 14 januari organiseert het NCad een bijeenkomst voor de IvD’s. Dit initiatief is positief 

ontvangen bij de verschillende IvD’s. 

Het is momenteel niet bekend hoeveel IvD’s er in Nederland bestaan, dit is namelijk niet te 

herleiden naar het aantal vergunninghouders, aangezien sommige IvD’s werkzaamheden verrichten 

bij meerdere vergunninghouders en sommige vergunninghouders meerdere IvD’s hebben.  

Vanuit het NCad bestaat de behoefte om een aanspreekpunt te hebben.  

Echter hebben de IvD’s zich tot op heden nog niet verenigd. Een door een aantal IvD’s 

voorgestelde denktank zal daarover in februari met een plan komen.   

 

 

Stand van zaken overige adviezen 

 

Gebruik van honden en katten 

In het advies zal gekeken worden naar quick wins op zowel regulatoir als niet- regulatoir gebied. 

Het RIVM brengt een groot deel van het regulatoire veld in kaart. 

Op grond van een vergelijking van de cijfers uit de Zodoende van 2013 en daarvoor zal bekeken 

worden of er een verschil zichtbaar is in het gebruik van honden en katten, of er trends te 

herkennen zijn en zal getracht worden de eventuele verschillen te verklaren. Tevens zal gesproken 

worden met Universiteit Utrecht, aangezien zij de meeste honden en katten gebruiken op het 

onderwijsgebied.  

 

 

Codes of Practice 

Het voorliggend document bevat alleen Codes of Practice (CoPs) die in Nederland van toepassing 

zijn. Een aantal dat nu in het document wordt genoemd is obsoleet en wordt verwijderd. De 

prioriteit voor het actualiseren ligt bij de CoP Welzijnsbewaking van proefdieren en bij Dierproeven 
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in het kankeronderzoek. In de volgende vergadering zal een document gepresenteerd worden waar 

de prioritering van de te actualiseren CoPs is uitgewerkt. Ook zal door het Secretariaat gekeken 

worden of en zo ja welke nationale en internationale CoPs of richtlijnen aan de verzameling zouden 

kunnen worden toegevoegd of naar worden verwezen. Gedachten gaan uit naar relevante EU, 

OECD, en WHO/FAO richtlijnen.  

 

Doden van dieren 

De adviesvraag is zeer omvangrijk en het blijkt een uitdaging om in de advisering een duidelijk 

afbakening voor ogen te houden. Veel voorwerk is verricht waarbij NC’s uit verschillende lidstaten 

zijn benaderd om na te gaan of en waarom er voor bepaalde dodingsmethoden ontheffing is 

verleend.  

Naast de procedurele kant zal ook naar inhoudelijk aspecten worden gekeken zoals het bewustzijn 

van de dieren bij het doden.   

 

 

W.v.t.t.k. 

 

Zoals bekend streeft het NCad naar een breed draagvlak voor haar adviezen. Bij de 

totstandkoming van de adviezen wordt vaak gebruik gemaakt van expert werkgroepen. Om op 

korte termijn volwaardige werkgroepen te kunnen samenstellen wil het NCad een lijst opstellen 

met daarin experts die zij zou kunnen raadplegen. Om een juiste selectie te kunnen maken voor 

opneming in de lijst is er een eerste voorstel rondgestuurd met daarin een aantal criteria waaraan 

een expert dient te voldoen. Deze criteria zullen op grond van de suggesties uit het NCad verder 

worden uitgewerkt waarna het in de volgende vergadering zal worden besproken. 


